

# 立命館白川靜記念 東洋文字文化研究所紀要

2019年3月

第十二號

論 文	翻 譯	譯 注
葦原辟雍儀禮の特質と歴史的役割(上)——殷周革命論ノート(五の上)——……高島敏夫 1	白川靜的中國甲骨學研究……張莉(出野文莉) 25	董康『書舶庸譚』九卷本譯注(九)……芳村弘道 83
	立命館大學「詞學文庫」所藏の森槐南手識手校本『絕妙好詞箋』について……詹千慧 41	
	『和刻本中国古逸書叢刊』前言……金程宇撰 田中京・富嘉吟 訳 59	



---

立命館白川靜記念東洋文字文化研究所紀要

二〇一九年三月二五日印刷 二〇一九年三月三〇日發行

編集 立命館大學白川靜記念東洋文字文化研究所

發行 研究所長 杉橋隆夫

〒603-8577 京都市北区等持院北町56-1

印刷所 株式會社 田中プリント

---

# Journal of the Shirakawa Shizuka Institute of East Asian Characters and Culture, Ritsumeikan

March 2019

Number 12

## Articles

- The Essential Qualities of Rites in Fang Jing-Bi Yong, and It's Historical Role ( I );  
Study Note on the Yin Zhou (殷周) revolution ( 5 ) ..... TAKASHIMA Toshio 1
- The study about the blade statement in China by Shizuka Shirakawa  
..... ZHANG Li (DENO Fumiri) 25
- Research on Kainan MORI's proofreading of editions of "*Jue Miao Hao Ci Jian*"  
preserved in the Ritsumeikan University "Shigaku-bunko" Library  
..... ZHAN Qianhui 41

## Translation

- The Preface of Wakokubon Ancient Chinese Lost Books Collection  
..... TANAKA Miyako, FU Jiayin 59

## Translation and Note

- Dong Kang's 董康 "Shu Bo Yong Tan 書舶庸譚" of Nine-volumes ( 9 )  
..... YOSHIMURA Hiromichi 83

